



東莞同鄉會方樹泉學校

T.K.D.S. Fong Shu Chuen School

九龍油麻地東莞街 43 號 43 Tung Kun Street, Yaumatei, Kowloon

校長月報 (二零一五年十二月)

A newsletter from the Principal (December, 2015)

日期(Dates)	紀事(Events)
1/12	<p>訓輔組：五、六年級學生出席由油尖區警民關係組主辦的「少年警訊學校支會講座」，藉以認識少年警訊的背景及活動。</p> <p>Guidance and Discipline : P.5 to P.6 students attended a talk on 'Junior Police Call' delivered by Yau Tsim District Police Public Relations Branch in order to learn more about its background and activities.</p> <p>課程組：5 名家長參與 2A 班家長觀課 (英文科)。</p> <p>Curriculum : 5 parents attended parents' lesson observation of class 2A (English Lesson).</p>
3/12	<p>體育科：30 名二至六年級田徑校隊成員前往將軍澳運動場參加「九龍西區小學校際田徑比賽」。</p> <p>Physical Education : 30 P.2 to P.6 athletic team members went to Tseung Kwan O Sports Ground to participate in the Kowloon West Area Inter-Primary Schools Athletic Competition.</p>
4/12	<p>數學科：16 名五、六年級同學參加「世界數學測試」的「數學科」測試；10 名五、六年級同學參加「解難分析科」測試。(比賽成績詳見學生成就)</p> <p>Maths : 16 P.5 to P.6 students participated in the Mathematics Paper of the World Class Arena and 10 P.5 to P.6 students participated in the Problem Solving Paper of the World Class Arena. (See Student's Achievement for the results.)</p>
6/12	<p>家長教師會：225 名學生、家長及教師參加「親子錦田體驗之旅」，地點為錦田鄉村俱樂部。</p> <p>PTA : 225 students, parents and teachers went to Kam Tin Country Club to have an enjoyable parent-child day trip.</p>
7/12	<p>課程組：5 名家長參與 4A 班家長觀課 (數學科)。</p> <p>Curriculum : 5 parents attended parents' lesson observation of class 4B (Maths Lesson).</p>
7/12 至 20/12	<p>訓輔組：全校同學參加「關愛家人計劃」，推動互愛關懷文化，培養對家庭的責任感，並與家人共建關愛家園。</p> <p>Guidance and Discipline : The project 'Love Your Family' was held to encourage students to show their love and care about their family and foster a sense of responsibility to their family.</p>
8/12	<p>課程組：4 名家長參與 6B 班家長觀課 (常識科)。</p> <p>Curriculum : 4 parents attended parents' lesson observation of class 6B (G.S. Lesson).</p>
9/12	<p>學生支援組：「啓言堂言語治療及復康訓練中心」言語治療師李可薇小姐為本校一、二年級家長舉辦「促進孩子語言能力的對話及提問技巧」家長講座，教授家長訓練子女表達能力。</p> <p>Student Support : P.1-P.2 parents attended a talk on 'Improving Children's Expression and Questioning Skills' delivered by Miss Rosanna Lee, Speech Therapist from Speech Therapy And Rehabilitation Training Centre Limited in order to know more about how to improve their child's expression skills.</p> <p>訓輔組：進行升旗禮。</p> <p>Guidance and Discipline : Flag Raising Ceremony was held.</p> <p>課程組：4 名家長參與 3A 班家長觀課 (英文科)。</p> <p>Curriculum: 4 parents attended parents' lesson observation of class 3A (English Lesson).</p>

9/12	<p>普通話科：三、四年級同學出席由香港電台主辦的「2015 普出校園精彩—移動大舞台」活動，以互動有趣方式學習普通話。</p> <p>PTH: P.3 to P.4 students participated in a Putonghua speaking activity held by Radio Television Hong Kong (RTHK) in order to learn Putonghua in an interesting way.</p>
9/12 至 4/5	<p>課程組：16 名三至六年級學生參加由康文署學校體育推廣計劃的「簡易運動—舞龍」，(逢星期三，為期 10 節)，藉以弘揚中華文化。</p> <p>Curriculum: 16 P.3 to P.6 students participated in a ten-lesson 'Easy Sport Programme - Dragon Dance' organized by Leisure and Culture Services Department on Wednesdays in order to further promote Chinese culture.</p>
10/12	<p>課程組：29 名康苗幼兒園師生到校探訪一年級非華語學生，藉以建構共融校園。</p> <p>Curriculum: 29 kindergarten kids and teachers from Heep Hong Society Healthy Kids Nursery School visited P.1 non-Chinese speaking students of our school in order to promote inclusive culture on campus.</p>
	<p>課程組：5 名家長參與 3B 班家長觀課 (中文科)。</p> <p>Curriculum: 5 parents attended parents' lesson observation of class 3B (Chinese Lesson).</p>
11/12	<p>學習支援組：31 名六年級家長於晚上 7:00-9:00 出席六年級「中一自行分配學位」家長講座，以了解中學學位分配辦法及自行分配學位的程序。</p> <p>Learning Support: 31 P.6 parents attended a talk on the "Preparation of the Secondary School Places Allocation" to prepare their child better for the secondary school education.</p>
	<p>課外活動組：21 名五年級同學參加「同根同心——香港初中及高小學生內地交流計劃 2015」(行程：東莞的發展與規劃)</p> <p>Extra-curricular Activities: 21 P.5 students joined Mainland Exchange Programme for Junior Secondary and Upper Primary Students. They visited Dongguan and learnt about its development and urban planning.</p>
	<p>課外活動組：5 名二年級學生及家長獲邀到金鐘添馬公園參與由香港精英運動員協會主辦的「360 Active School」活動，協助拍攝活力操宣傳片。</p> <p>Extra-curricular Activities: 5 P.2 students and parents were invited to go to Tamar Park in Admiralty to participate in '360 Active School' video-taking activity organized by Hong Kong Elite Athletes Association.</p>
	<p>課程組：4 名家長參與 1A 班家長觀課 (中文科)。</p> <p>Curriculum: 4 parents attended parents' lesson observation of class 1A (Chinese Lesson).</p>
	<p>音樂科：於小息時段進行「休閒音樂會」。</p> <p>Music: 'Relaxing Music Concert' was held at recess.</p>
	<p>課外活動組：六年級同學出席由道路安全議會舉辦的「單車安全訓練計劃」講座，學習在道路上使用單車的安全守則。</p> <p>Extra-curricular Activities: P.6 students attend a talk on 'Road Cycling Training Programme' organized by Road Safety Council in order to learn road cycling rules and safety knowledge.</p>
11/12、 18/12、8/1、 22/1、29/1 及 5/2	<p>學習支援組：11 名四至六年級同學參加為期六節的「煮出我心意」小組，透過食材，讓學生認識不同國家的食物，以擴闊其知識領域。</p> <p>Learning Support: 11 P.4 to P.6 students participated in the 'Cooking Group' in order to learn food and cooking skills of different countries and broaden their horizons.</p>
	<p>學習支援組：11 名一至三年級同學參加為期六節的「舞出未來」小組，透過活動認識不同舞蹈，從而訓練手腳的靈敏度。</p> <p>Learning Support: 11 P.1 to P.3 students participated in the "Dancing Group" to learn dancing techniques.</p>
12/12	<p>社區關係組：共 35 名幼稚園同學出席「中文硬筆書法比賽決賽暨頒獎禮」</p> <p>Public Relationship: 35 kindergarten kids attended 'Chinese Penmanship Competition cum Prize Presentation Ceremony.</p>
	<p>社區關係組：於開放日舉行選校策略及學校簡介會，共 49 名家長出席。</p> <p>Public Relationship: 49 parents attended 'Strategic Plans for Choosing Primary School and Admission Information Talk'.</p>

12/12	<p>學校開放日：共開放 13 個場地及進行超過 25 項展覽及活動，共 974 人次入場。 School Open Day : Over 25 events were held at 13 venues. 974 person-time visited.</p> <p>數學科：9 名六年級同學前往基督教香港信義會信義中學參加「全港 18 區(油尖旺區)小學數學比賽」。 Maths : 9 P.6 students went to ELCHK Lutheran Secondary School to participate in the Hong Kong Joint Primary School Mathematics Competition (Yau Tsim Mong District).</p>
14/12	<p>課程組：5 名家長參與 1D 班家長觀課 (中文科)。 Curriculum: 5 parents attended parents' lesson observation of class 1D (Chinese Lesson).</p>
15/12	<p>課程組：5 名家長參與 1B 班家長觀課 (英文科)。 Curriculum: 5 parents attended parents' lesson observation of class 1B (English Lesson).</p>
15/12 及 5/1	<p>圖書科：35 名四年級學生參加由童協基金會主辦的「我的故事創作」工作坊，由一名英語導師及一名插畫師到校講解基本故事創作技巧。 Library : 35 P.4 students attended 'My Story Creation Workshops' organized by Kid4Kids.</p>
17/12	<p>課程組：8 名家長參與 1B 班家長觀課 (PLPRW)。 Curriculum: 8 parents attended parents' lesson observation of class 1B (PLPRW Lesson).</p>
19/12	<p>訓輔組：10 名義工訓練小組成員前往香港遊樂場協會旺角青少年綜合服務中心參與服務日，為中心內的長者安排及帶領活動。 Guidance and Discipline : 10 members of the Volunteer Training Group went to Hong Kong Playground Association Mong Kok Integrated Service Centre for Children and Youth to participate in the Service Day. They held some activities for the elderly in the centre.</p> <p>數學科：7 名五、六年級同學前往順德聯誼總會胡兆熾中學參加全港少年「數多酷(數獨)」大賽。 Maths : 7 P.5 to P.6 students went to Shun Tak Fraternal Association Seaward Woo College to participate in the Super 24 Mathematics Competition.</p> <p>校友會：舉行「校友 BBQ」活動，讓教師與校友聚首一堂，場面溫馨。 Alumni : Alumni and teachers participated in the BBQ gathering.</p>
21/12	<p>聖誕聯歡會：同學於課室內進行聯歡會，分享節日的喜悅。 Christmas party : Students had parties in their own classrooms. They were delighted.</p>
22/12 - 2/1	<p>為鼓勵同學善用餘暇，電腦室及圖書館於聖誕及新年假期期間於上午九時半至正午十二時開放供同學使用。 Computer room and Library were opened from 9:30 a.m. to 12:00 noon during Christmas &amp; New Year Holiday to promote self-learning and reading during leisure time.</p>

## 2015-2016 年度學生成就

	項目	學生
學科	世界數學測試	<p><b>數學科</b> 優等：5A 李浩然 6A 劉涌清 良等：5A 梁佩童 5B 馬澤豪 6A 蕭志榮 6B 梁寶儀</p> <p><b>解難分析科</b> 良等：5A 呂浩賢 6A 劉涌清</p>
體育	屈臣氏集團香港學生運動員獎 2015-2016	6B 王振星

校長： 

黃麗娥

2016 年 1 月 20 日